

479 (XV). Accession of Italy to the Convention on the Declaration of Death of Missing Persons

Resolution of 10 April 1953⁵⁷

The Economic and Social Council,

Taking note of the notes verbales⁵⁸ dated 20 March 1953 and 26 March 1953 from the Italian representative to the United Nations regarding the desire of the Italian Government to accede to the Convention on the Declaration of Death of Missing Persons, opened for accession at Lake Success on 6 April 1950,

Having regard to article 13 of the Convention providing that the Convention "shall be open for accession on behalf of Members of the United Nations, non-member States which are Parties to the Statute of the International Court of Justice, and also any other non-member State to which an invitation has been addressed by the Economic and Social Council passing upon the request of the State concerned",

Invites the Government of Italy to accede to the Convention on the Declaration of Death of Missing Persons.

480 (XV). Non-governmental organizations

Resolutions of 6, 27 and 28 April 1953⁵⁹

I

APPLICATIONS AND RE-APPLICATIONS FOR CONSULTATIVE STATUS

A

Resolution of 6 April 1953

The Economic and Social Council,

Having considered the report⁶⁰ of its Committee on Non-Governmental Organizations,

1. *Decides that the following organizations shall be placed in category B:⁶¹*

*Inter-American Press Association,
International Society of Social Defence,
International Union for Inland Navigation,
Pan-Pacific Women's Association;*

2. *Decides that the following organizations at present on the register of non-governmental organizations referred to in paragraph 17 of Council resolution 288 B (X) shall be transferred to category B:*

*Confédération internationale du crédit populaire,
International Federation of Journalists,
International Movement for a Brotherly Union of Races and Peoples,
International Union of Producers and Distributors of Electric Power;*

⁵⁷ See document E/SR.681.

⁵⁸ See document E/2350/Add.5.

⁵⁹ See documents E/SR.678, E/SR.702 and E/SR.704.

⁶⁰ See document E/2368.

⁶¹ The organizations to which the Council, on the recommendation of the Committee, did not grant consultative status or a change in status are listed in the annex to the Committee's report.

479 (XV). Adhésion de l'Italie à la Convention concernant la déclaration de décès de personnes disparues

Résolution du 10 avril 1953⁵⁷

Le Conseil économique et social,

Prenant acte des notes verbales des 20 et 26 mars 1953⁵⁸, émanant du représentant de l'Italie auprès de l'Organisation des Nations Unies et concernant le désir du Gouvernement italien d'adhérer à la Convention concernant la déclaration de décès de personnes disparues, ouverte à l'adhésion le 6 avril 1950, à Lake Success,

Vu l'article 13 de la Convention qui prévoit que la Convention est ouverte à l'adhésion "des Membres de l'Organisation des Nations Unies et des Etats non membres Parties au Statut de la Cour internationale de Justice, ainsi que de tous les autres Etats non membres auxquels une invitation aura été adressée à cet effet par le Conseil économique et social, agissant sur la requête de l'Etat intéressé",

Invite le Gouvernement italien à adhérer à la Convention concernant la déclaration de décès de personnes disparues.

480 (XV). Organisations non gouvernementales

Résolutions des 6, 27 et 28 avril 1953⁵⁹

I

DEMANDES D'OCTROI DU STATUT CONSULTATIF ET DEMANDES PRÉSENTÉES À NOUVEAU

A

Résolution du 6 avril 1953

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport du Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales⁶⁰,

1. *Décide d'accorder le statut consultatif de la catégorie B⁶¹ aux organisations suivantes:*

*Association de la presse interaméricaine,
Société internationale de défense sociale,
Union internationale de la navigation fluviale,
Pan-Pacific Women's Association;*

2. *Décide d'accorder le statut consultatif de la catégorie B aux organisations suivantes qui sont inscrites actuellement au registre des organisations non gouvernementales mentionné au paragraphe 17 de la résolution 288 B (X) du Conseil:*

*Confédération internationale du crédit populaire,
Fédération internationale des journalistes,
Mouvement international pour l'union fraternelle entre les races et les peuples,
Union internationale des producteurs et distributeurs d'énergie électrique;*

⁵⁷ Voir le document E/SR.681.

⁵⁸ Voir le document E/2350/Add.5.

⁵⁹ Voir les documents E/SR.678, E/SR.702 et E/SR.704.

⁶⁰ Voir le document E/2368.

⁶¹ La liste des organisations auxquelles le Conseil, sur la recommandation du Comité, n'a pas accordé le statut consultatif ou un changement de statut figure dans l'annexe du rapport du Comité.